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ACTA DE REUNIÓ ORDINÀRIA DE LA COMISSIÓ DE RECERCA  
DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA 

 
 
 
Núm. 69 
Dia: 9 de febrer de 2022 
Hora: 10:00 hores 
Lloc: Aula 102 
 
 
Assistents 
Dra. Rosa Alcoy Pedrós 
Dr. Miguel Javier Aramburu Otazu 
Dr. Jaume Buxeda i Garrigós (vicedegà de Recerca de la Facultat – president de la comissió) 
Sra. Àngels Carrique Batlles 
Dr. Jaume Dantí Riu 
Dr. Fernando Gil Alonso 
Sra. Àngels Ibáñez Andújar 
Dra. Olga Jubany Baucells 
Sra. M. José Lorenzo Ceforo (secretària de la Comissió) 
Dr. Xavier Mangado Llach 
Dra. Natàlia Moragas Segura 
Dra. Ana Pastor Pérez 
Sra. Carlota Vidal Sánchez 
 
Excusen la seva absència: 
Dr. Josep Ma. Fullola Pericot (proposa al Dr. Xavier Mangado Llach) 
Dr. Joan Tort Donada (proposa al Dr. Fernando Gil Alonso) 
 
Absents: 
Dr. Miguel Ángel Cau Ontiveros 
 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes de les reunions anteriors. 
2. Informació del President de la Comissió. 
3. Valoració  dels  ajuts  per  a  la  difusió  en  xarxes  informàtiques  de  la  recerca  dels Grups  de 

Recerca de la Facultat. 
4. Actes de l’11 de febrer de 2022, Dia Internacional de la Dona i la Nena en la Ciència i Festa de 

la Recerca. 
5. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

1. Aprovació de les actes anteriors. 
 
El  Dr.  Jaume  Buxeda  obre  la  sessió  i  s’aproven  les  dues  actes,  de  la  reunió  ordinària  65 
(15/07/2021) i de la reunió extraordinària 66 (13/10/2021). 
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2. Informació del President de la Comissió. 
 
El Dr. Buxeda, abans de començar amb el segon punt de  l’ordre del dia,  felicita a  la Dra. Ana 
Pastor, la qual ha guanyat un contracte Margarita Salas, marxant a l’abril a Noruega. Atès que 
ens deixa, s’haurà de buscar una substituta per a la Comissió de Recerca.  

Aquests dies el Dr. Buxeda ha estat enviant molta informació, ens han avisat des del vicerectorat 
que arribaran molts diners per a la recerca, que influiran en les convocatòries. 

El Dr. Buxeda passa a comentar ràpidament diverses informacions: 

- Convocatòria 2022 programa de Beques Màster+ UB. Es va enviar informació a tots els Grups 
de  Recerca,  caps  de  departaments,  als membres  de  la  Comissió  de  Recerca,  a  tot  el  PDI 
inclosos els ICREA. Es demanava quins Grups de Recerca estaven  interessats en promoure  i 
cofinançar una d’aquestes beques. Només hi ha hagut una proposta i demana a la Comissió 
que ho ratifiqui. El Dr. Buxeda contestarà avui mateix al vicerectorat de Recerca que la Facultat 
només vol una d’aquestes beques. 

La Dra. Olga Jubany intervé per dir que els Grups de Recerca no demanaven cofinançar aquest 
tipus  de  beques,  perquè  encara  no  tenen  la  seguretat  de  l’atorgament  i  disponibilitat 
econòmica dels nous Grups de Recerca, per la qual cosa és molt arriscat comprometre’s en 
aquest moment. 

- Convocatòria SGR. El Dr. Buxeda va enviar un PowerPoint que va rebre des de vicerectorat, el 
qual  va presentar  l’AGAUR  en una  trobada  amb  el Consell  Interuniversitari de Catalunya. 
Demà, dia 10 de febrer, hi haurà una Comissió de Recerca de la UB i, atès que hi ha hagut varis 
Grups  que  han  fet  diverses  consultes,  el  Dr.  Buxeda  les  exposarà.  Suposa  que  des  del 
vicerectorat tindran més  informació  i potser disposin d’algun esborrany de  la convocatòria. 
També intentarà confirmar la data en que es publicarà (20 de febrer). El Dr. Buxeda insta als 
membres de la Comissió que si tenen dubtes li escriguin avui, per tal d’exposar‐ho a la reunió 
de demà. 

El Dr. Jaume Dantí demana al Dr. Buxeda que enviï la informació i aclariments que obtingui de 
la reunió de demà amb el vicerector. 

- El Dr. Buxeda va enviar la proposta de Ramon y Cajal que feia la UB. 

- Hi ha prevista una altra convocatòria, per aquest any, d’equipament de recerca de material 
obsolet. Inicialment hi ha una partida reservada de 200.000€, però la voluntat del vicerector 
de Recerca és d’ampliar‐la a 400.000€. 

- El  Dr.  Buxeda  ha  tornat  a  fer  una  crida,  demanant  informació  dels  usuaris  dels  Centres 
Científics i Tecnològics (CCiTUB), per tal de recollir tota la informació dels grups que treballen 
amb els equips dels CCiTUB i fer unes línies estratègiques futures d’actuacions amb els CCiTUB. 
Si el Dr. Buxeda no rep cap altra informació abans d’aquest divendres, es posarà en contacte 
amb els usuaris que han  respòs, per explicar‐los  la  situació,  i en alguna altra  reunió de  la 
Comissió de Recerca ens informarà al respecte.  

- El Dr. Buxeda va fer una crida als grups de recerca  i a tot el PDI, per si volien participar en 
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l’anàlisi de context  i pla estratègic de recerca. Hi ha hagut un parell de respostes, de dues 
persones  que  estaven  interessades  en  fer‐ho.  El  termini  per  a  contestar  acaba  aquest 
divendres dia 11 de febrer. 

El Dr. Buxeda comenta que la Facultat hauria de tenir un pla estratègic des de fa anys, incloent 
les línies estratègiques que hi ha dels diferents departaments de la Facultat. Aquesta manca 
es va evidenciar quan el Dr. Dantí va enviar al Dr. Buxeda un estudiant amb beca FI‐SDUR i en 
l’informe anual que s’havia de  fer  i en els  formularis de seguiment hi ha un punt específic 
sobre com l’activitat del contractat incideix en les línies estratègiques de recerca, en l’impacte 
social i la innovació del departament. 

- Informació del Projecte INVESTIGO. Es pot contractar personal de suport a la recerca de grup 
I, II i III, cofinançats. Ho poden demanar els Instituts i les Facultats. En el cas de les Facultats, 
aquest  cofinançament  pot  sortir  del  Contracte  Programa  de  Recerca.  Hi  ha  vàries 
convocatòries, tant de Madrid com de l’AGAUR. La primera convocatòria és imminent, pel dia 
14 de  febrer. Serà per a contractes de personal de suport a  la recerca, per un o dos anys. 
S’hauria de valorar per  la Comissió de Recerca una proposta que  fa el Dr. Buxeda, que  la 
Facultat contracti un Project Manager, això comportaria contractar algú que prepari i ajudi al 
PDI a preparar qualsevol convocatòria. 

Tant l’Àngels Ibáñez com jo plantegem el dubte que aquesta contractació es pugui formalitzar 
a càrrec del Contracte Programa de Recerca, atès que els diners són d’una partida genèrica‐
ordinària i segons la normativa de la UB només es podria formalitzar a càrrec d’una partida 
extraordinària. A més, segons la normativa laboral vigent, no es poden formalitzar contractes 
de la durada que es planteja. 

El Dr. Buxeda  reitera el  fet que és una  convocatòria que està publicada al BOE del 17 de 
novembre de 2021  i que ho plantejarà a  la  reunió de  la Comissió de Recerca de  la UB, al 
vicerector de Recerca que és qui ha donat l’autorització. 

El Dr. Buxeda planteja als membre de  la Comissió que pensin quin grup  seria més oportú 
contractar, informant que el Ministeri o l’AGAUR pagarien el contracte, demanant una part 
de cofinançament: 

- Un grup I, ha de ser llicenciat, i ho tindríem per una aportació del 15.000€ 
- El grup II, per una aportació de 10.000€ 
- El grup III, per una aportació de 5.000€ 

 
El Dr. Buxeda també comenta que cofinançar un d’aquests contractes va en decriment de la 
resta d’ajuts que s’atorguen a càrrec del Contracte Programa de Recerca. 

L’Ana Pastor planteja  la possibilitat de contractar més d’un Project Manager, atès que a  la 
Facultat hi ha molts grups de recerca, amb bastants projectes europeus. El Dr. Buxeda li respon 
que  tenir més  d’un  és  impossible,  perquè  no  es  pot  destinar  30.000€  del  Contracte  de 
Programa de Recerca, ja que no es faria res més. 

La Dra. Olga  Jubany  intervé per aclarir que  la persona que  s’ha de buscar ha d’estar molt 
preparada  i assabentada de  les convocatòries que hi hagi, per tal d’informar  i assessorar al 
PDI de  la Facultat  i  informar dels requisits  i criteris a  les persones que es poden presentar. 
Reitera  la  importància  d’aclarir  els  dubtes  de  si  es  pot  o  no  formalitzar  aquest  tipus  de 
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contractació,  sigui  cofinançada  pel  Contracte  Programa  de  Recerca,  com  pels  grups  de 
Recerca, abans que s’obri el període de presentació de sol∙licituds, per tal que després no hi 
hagi  cap  problema  relacionat  per  la  procedència  dels  fons  de  cofinançament  com  per  la 
durada dels contractes. 

Atès que la convocatòria va sortir publicada al BOE el 17/11/2021 i la legislació laboral es va 
modificar posteriorment, l’única opció que hi ha per que es puguin formalitzar contractes de 
més  de  sis mesos  és  que  aquests  contractes provinguin  de  fons  europeus.  El Dr. Buxeda 
comenta que potser provenen de fons europeus Next Generation. 

D’aquest punt s’haurà de tenir una reunió aviat, per tal de decidir si s’opta a una contractació 
per a  la Facultat  i, segons el que es decideixi, reestructurar si escau els ajuts que atorga  la 
Comissió de Recerca. 

 

3. Valoració dels ajuts per a  la difusió en xarxes  informàtiques de  la  recerca dels Grups de 
Recerca de la Facultat.  
 
El  Dr.  Buxeda  va  enviar  un  Excel,  on  va  ordenar  les  quinze  sol∙licituds  que  van  arribar. 
D’aquestes va quedar sense admetre la del Manel García Sánchez, per que és per a un grup 
que no és un SGR i aquesta convocatòria estava adreçada als SGR de la convocatòria del 2017‐
2019. Les altres catorze sol∙licituds restants estan ordenades per l’import de  cofinançament. 
Els 10.000€ que hi havia inicialment per aquesta convocatòria es van ampliar a 14.000€. 

Revisant la documentació presentada hi ha alguns petits canvis respecte del que han posat a 
la sol∙licitud i el que està detallat a la documentació: 

- Dolores Sánchez Aguilera, no quadra amb els  imports que posa a  la  sol∙licitud amb el 
pressupost presentat. 

- Rosa Alcoy  i  Pedrós,  demana  un  import  de  1.800€,  però  hi  ha  un  cofinançament  de 
2.500€, quan en realitat el pressupost que presenta només és de 1.800€. La Dra. Alcoy 
pensava que només havia de presentar un pressupost de la part que es demanava a través 
d’aquesta  convocatòria.  El  Dr.  Buxeda  li  aclareix  que  el  cofinançament  és  sobre  el 
pressupost total que es presenta. 

- Miguel Ángel Cau Ontiveros, no ha presentat cap pressupost, a la sol∙licitud només aporta 
la memòria. 

- Anna Maria Guasch Ferrer, no presenta un pressupost d’una empresa, el que presenta és 
un pressupost que fa i signa ella mateixa. 

 
La primera proposta d’atorgament és denegant els ajuts al Dr. Miguel Ángel Cau  i a  la Dra. 
Anna Ma. Guasch, pel que s’ha exposat anteriorment, i al Dr. Agustí Colomines i Companys, 
per que la seva sol∙licitud és per fer un estudi del posicionament del web i una sèrie de coses 
de màrqueting, que són coses que estan fora del que plantejava la convocatòria. La finalitat 
d’aquesta convocatòria és renovar una pàgina web  i que aquesta sigui autogestionable. Es 
proposa denegar també la sol∙licitud del Dr. José Luis Menéndez Varela, ja que la seva pàgina 
web ja és autogestionable i bàsicament el que volen és augmentar el número d’idiomes i fer 
millores. 

La segona proposta, és parlar amb el Dr. Cau i la Dra. Guasch per tal que esmenin el tema del 
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pressupost i potser així es podrien acceptar les seves sol∙licituds. 

 
Els membres de la Comissió de Recerca estan d’acord amb l’opció B. 

El Dr. Buxeda contactarà amb el Dr. Cau  i  la Dra. Guasch, per tal que modifiquin  i  lliurin els 
pressupostos corresponents. Si al final no aportessin cap pressupost, es tornaria a refer els 
números i el Dr. Buxeda informaria a través d’un correu electrònic. 

Dintre d’aquest punt, el Dr. Buxeda  informa que en aquesta acció de comunicació hi havia 
publicada una convocatòria per a dues beques pels departaments i ara s’estaven avaluant als 
candidats.  Hi  ha  una mala  notícia,  dels  vint  candidats  dinou  estan  exclosos,  per  que  no 
compleixen els requisits que es demanaven. Com només queda una persona que reuneix els 
requisits, una de les beques convocades quedarà deserta. L’altre problema és que la becària 
havia d’estar a les ordres de l’Anna García, tècnica de comunicació, la qual està de baixa per 
un temps llarg, i l’Àngels Ibáñez va demanar una persona substituta però encara no se sap res 
al respecte.  

 

4. Precs i preguntes. 
 

Com no n’hi ha, el Dr. Buxeda tanca aquesta reunió ordinària dient que de seguida que acabi 
la reunió de la Comissió de Recerca de la UB escriurà informant del que s’hagi dit.  

 
 
 
La Secretària 
 
 
 
 
 
 
 
María José Lorenzo Céforo        Vist i plau 
            Dr. Jaume Buxeda i Garrigós 
            (President de la comissió) 


